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 اصولگرایان روحانی را 
 به احمدی نژاد

ترجیح می دهند
عبدالرضا داوری مشــاور رئیــس دولت های نهم و 
دهــم در مورد غیبت احمدی نــژاد و اطرافیان او در 
همایش های این روزهای اصولگرایان گفت: نهی 
رهبری مبنی بر کاندیداتوری احمدی نژاد که تاکید 
داشــتند او در انتخابات ۹۶ فعالیت  نداشــته باشد 
صرفا مربوط به کاندیداتوری شــخص احمدی نژاد 
نیســت بلکه به هرگونــه سیاســت ورزی در عرصه  
انتخابات از ســوی او و جریان حامیان احمدی نژاد 

مرتبط است.
داوری در پاســخ به اینکه اصولگرایان پروژه عبور از 
احمدی نژاد را دنبال کردند، گفت: شرایط و مواضع 
اصولگرایان از گذشته تغییری نکرده و اصولگرایان 
همچنان بر طبل توهم جریان انحرافی می کوبند و 

اتفاق خاصی نیافتاده است. 
او بــا بیان اینکه بســیاری از نیروهــای اصولگرا به 
میزانــی که بــا روحانی احســاس همدلــی دارند با 
احمدی نژاد ندارنــد، افزود: اکنون اگر از زاکانی و 
امثال او بپرســید بین احمدی نــژاد و روحانی به چه 
کســی رای می دهد حتما بــه روحانی رای می دهد  
و بســیاری از چهره هــای اصولگــرا روحانــی را به 

احمدی نژاد ترجیح می دهند .
ایــن چهره نزدیک بــه احمدی نژاد دربــاره حمایت 
اصولگرایان از احمدی نژاد در گذشــته ، گفت: این 
چنیــن  نبوده اگر در دوره هایی هــم از احمدی نژاد 
حمایت کردند از ســر اســتیصال بوده است و تردید 
نکنید کــه جریان اصولگــرا از بیــن احمدی نژاد و 
روحانی به ســمت روحانــی خواهد رفــت و طبیعتا 
در رقابــت با روحانی هیچ کس ســراغ احمدی نژاد 

نمی آید .
او دربــاره اینکه عــدم حضور در برنامــه مصباح به 
دلیل وجــود اختلافات بین احمدی نــژاد با جریان 
مصباح یزدی اســت، بیان کرد: عدم حضور جریان 
احمدی نــژاد و شــخص او در برنامــه پایــداری و 
ســخنرانی آیت الله مصباح به دلیل مرزبندی هایی  
اســت  که بین جریان احمدی نژاد و جریان مصباح 
وجــود دارد و جریان مصباح  بــه روحانی نزدیک تر 

است تا احمدی نژاد.
داوری در پاســخ بــه ایــن موضــوع که بــا توجه به 
همسویی جریان احمدی نژاد و اصولگرایان در زمینه 
۹ دی چرا  حامیان او در برنامه ها حضور نداشــتند، 
افــزود: ۹ دی را باید از دو زاویه پیش از  ۹دی  ۸۸ و 
پــس از تحولات ۹ دی ۸۸ نــگاه کرد لذا پس از این 
تاریــخ  کاری که آقایان اصولگــرا کردند این بود که 
احمدی نژاد در موقعیت جریان انحرافی قرار گرفت 
و مســئله  ۸۸ کاملا از ذهن بخش مهمی از جامعه 
پاک شد و جریان اصولگرا تا حدی که با احمدی نژاد 

مسئله دارد با جریان فتنه مسئله ندارد.
این فرد نزدیک به احمدی نــژاد تاکید کرد: اکنون 
آقای روحانی از  آقــای احمدی نژاد به اصولگرایان 
نزدیک تر اســت بنابراین در اینجا چــه انتظاری به 
حضور احمدی نژاد و حامیان او در همایش و حمایت 
از کاندیدا و وحدت بین جریانی اســت؛ کســی که  تا 
انتخابــات ۹۴  می گوید با فتنــه و انحراف مرزبندی 
می کنیــم چگونه می خواهد بگویــد احمدی نژاد در 

کنار ما باشد.  
داوری بیان کرد: جبهه های جدید برای این تشکیل 
شده که می خواهند با روحانی رقابت کنند، اما جبهه 
نیروهای مردمی انقلاب اســلامی که این دولت را 
غرب گــرا می داند هم در صورت رقابت بین روحانی 
و احمدی نــژاد از روحانی حمایت می کند و احمدی 

نژاد را امپریالیسم خود  می دانند.

بی خانمان نداریم
فرافکنی های مسئولان درمورد کارتن خوابی ادامه دارد

گــزارش تکان دهنده روزنامه شــهروند درمورد گورخواب هــا هرچند در میان 
مردم انعکاس بســیاری یافت، اما برای مسئولان بیش از هر چیز به موضوعی 
دســت اول برای دعواهای سیاســی تبدیل شد. اتفاقی شــایع که برای جامعه 
سیاســت زده ایران قابل پیش بینی اســت. این بار نیز مثل همیشه مسئولان، 
اعم از دولتی و غیر دولتی، سعی کردند در کوتاه ترین زمان ممکن به موضوع 
واکنش نشــان دهند و درمورد آن ابراز تاســف کنند و انگشت اتهام را به سوی 
طــرف مقابل نشــانه گیری کنند. یکی گورخواب هــا را به حقوق های نجومی 
ربط داد و آن دیگری به املاک نجومی. اما تاســف بر انگیزتر از این دعواهای 
سیاسی، اظهار نظرهایی بود که انعکاس خبرهای این چنینی را بزرگ نمایی و 
ســیاه نمایی خواندند و بدتر از آن، از اساس منکر معضلی به نام کارتن خوابی و 
بی خانمانی شدند. واکنش هایی فرافکنانه که تنها موجب انتقادهای بیشتری 

در سطح افکار عمومی شده است.

رئیس جمهور: قابل تحمل نیست!
حســن روحانی رئیس جمهور از اولین مسئولان بلند پایه بود که یک روز پس از 
انتشار گزارش گورخواب ها به این موضوع واکنش داد. البته از اظهارات روحانی 
ایــن گونه بر می آمد که او درواقع دارد به نامه اصغر فرهادی درمورد گورخواب 
ها پاســخ می دهد و شاید اگر فرهادی نامه ای نمی نوشت، شاهد واکنشی از 
سوی رئیس جمهور هم نبودیم. روحانی سخنانش گفت: دیروز وقتی نامه یکی 
از هنرمندان را خواندم بســیار دردناک بود. شنیده بودیم برخی از فقرا به خاطر 
بیچارگی، اعتیاد و.. کارتن خوابند، زیر پل ها می خوابند. در کشورهای اروپایی 
دیده بودیم برخی از این فقرا در ایســتگاه مترو و زیر پل ها شــب را به صبح می 
آورند. اما قبر خواب را کمتر شنیده بودیم. یک فقیری به خاطر فقر، بی نوایی، 
برای اینکه از سرما نجات پیدا کند و جای گرمی پیدا کند در قبر زندگی می کند. 
این هنرمند برای من نوشــته بود وقتی این گزارش را خواندم بغض در گلویم و 

شرمساری در سیمایم بود. 
آقــای رئیس جمهور در ادامــه تاکید کرد که چنین مــواردی برای دولت قابل 
تحمل نیســت، تو گویی دولت کوچک ترین نقشی در به وجود آمدن این وضع 
ندارد و مقصر کســان دیگری هستند. او گفت: این ملت بزرگ می تواند، ببیند 
که یکی عده از همنوعانش، خواهرانش و بردارانش حالا اسیب اجتماعی دیده 
و مشکلات دارند؛ اما به هرحال انسان هست و شب به خاطر بی پناهی به قبر 

پناه ببرد. حالا کســانی برای اینکه از سرما نجات پیدا کنند، خودش را زنده به 
گور می کند و داخل گور می رود. این قابل تحمل برای دولت و مردم نیست. 

روحانی راه حل را هم دست برداشتن از دعواهای سیاسی خواند و اظهار کرد: 
چطور باید این مشــکلات را حل کنیم؟ براردارن و خواهران همه باید یکپارچه 
شــویم. از مسائل جناحی و اختلافات دست برداریم. مشکلات اساسی کشور 

را مد نظر قرار دهیم. برای حل مشکلات همه دست به دست هم بدهیم.

دادستان: بزرگ نمایی شده است
اما با انتشــار گزارش شــهروند، خبرهایی از اخراج گورخواب ها از گورستان و 
ضرب و شــتم آن ها به گوش رســید. با این حال دادســتان عمومی و انقلاب 
شــهریار ضرب و شتم کارتن خواب های گورستان نصیرآباد باغستان در حومه 

شهریار را تکذیب کرد.
روح الله حســین زاده در گفت وگو با ایسنا درباره اخبار منتشره مبنی بر  ضرب و 
شتم کارتن خواب های گورستان نصیرآباد باغستان در حومه شهریار گفت: این 
موضوع صحت ندارد؛ متاسفانه اکنون فضا به گونه ای است که هر مطلبی که 

درباره کارتن خواب ها مطرح می شود پررنگ جلوه داده می شود.
وی با بیان اینکه اکنون در محل گورستان نصیرآباد حضور دارم، افزود: تصمیم 
بر این اســت که پس از غربالگری این افراد توســط بهزیستی، نسبت به ترک 
اعتیاد آنها اقدام شــود، در این راستا لازم اســت ارگان های مربوطه، حمایت 

های لازم را در خصوص این افراد به عمل آورند.

وزیر کشور: نقطه ضعف نظام نیست!
از دیگر اظهار نظر های جالب مربوط به عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشــور 
بود. او در این خصوص اظهار کرد: این نوع مسائل ممکن است در همه جای 
دنیا اتفاق بیفتد که نباید این را نقطه ضعف نظام، دولت و مسئولان تبدیل کرد.
رحمانی فضلی تاکید کرد: کســانی که به گورستان ها برای خواب پناه می برند 
معتاد هستند و حاضر نیستند به گرمخانه ها و اردوگاه ها مراجعه کنند. بنابراین 
خودشــان فرار می کنند و به جاهایی می روند که دیده و دستگیر نشوند. این در 
حالیست که پیش از این هم شهرداری و هم سازمان بهزیستی به طور رسمی 
اعلام کرده اند که در صورت مشاهده چنین افرادی در داخل شهر این افراد را 
معرفی کنید تا این معتادان در مکان های در نظر گرفته شده اسکان داده شوند.

استاندار: معتاد بودند نه بی خانمان!
اما احتمالا ســیمرغ بلورین بهترین واکنش را باید اســتاندار تهران داد. ســید 
حســین هاشــمی در اظهاراتش تاکید دارد که این افــراد معتاد متجاهرند و نه 
فقیر و بی خانمان! او همچنین امروز در مصاحبه ای اساســا وجود بی خانمان 
غیرمعتاد در تهران را منکر شده است! استاندار تهران درباره ماجرای اسکان 
برخی افراد در گورستان نصیرآباد با تاکید بر اینکه این افراد از معتادان متجاهر 
بودند، افزود: این قبرســتان دارای نگهبان است و کنترل می شود. این افراد 

در حال حاضر جمع آوری شدند و به کمپ شهرستان شهریار منتقل شدند. 
هاشــمی تاکید کرد: اینکه در خبرها عنوان شــد این افــراد نانی برای خوردن 
نداشــتند و گرســنه بودنــد، کمی کم لطفــی و کاری غیراخلاقی بوده اســت 
چراکه باید توجه داشــت که این افراد از معتادان متجاهر بودند که جمع آوری 
شــدند. البته با تمام امکانات ایجاد شده این افراد در سطح جامعه وجود دارند؛ 
اما بی تردید شــرایط نســبت به قبل بهتر شده اســت. امیدواریم سایر معتادان 
متجاهر نیز با کمک ســایر بهزیســتی، نیروی انتظامی و ســایر دستگاه های 

ذی ربط جمع آوری شوند.
اســتاندار تهران درباره نحوه جمع آوری این افراد از گورستان نصیرآباد و احیانا 
برخورد خشونت آمیز با این افراد گفت: بسیاری از این افراد از رفتن به کمپ ها 
خودداری می کنند. برهمین اســاس ممکن است هنگام جمع آوری مقاومتی 
از ســوی آنها صورت بگیرد اما در مورد گورســتان نصیرآبــاد به هیچ عنوان در 
جمع آوری آنها بحث کتک زدن تایید نمی شــود، چراکه این افراد بیمار هستند 
و باید با آنها به شکل بیمار برخورد کنیم. امیدواریم با سیاست ها و ظرفیت های 
ایجاد شده، این مشکل مرتفع شود. سید حسین هاشمی در مصاحبه امروز خود 
درباره موضوع گورخواب های نصیرآباد و جمع آوری معتادان متجاهر از سطح 
تهران اظهار کرد: در مورد مسئله پیش آمده در منطقه نصیر آباد باید گفت که 

این افراد معتادان متجاهر بودند و بی خانمان نبودند.
اســتاندار تهران با بیان اینکه مقداری مســئله نصیرآباد را بیش از اندازه بزرگ 
جلــوه دادند، گفت: در این زمینه به خصوص بحث بی خانمان بودن را مطرح 
کردند در حالیکه این افراد معتاد متجاهر بودند و جمع آوری شان جزو سیاست 
اصلی ما اســت. وی درباره این پرســش که  آیا بی خانمان در تهران وجود دارد 
یا خیر اظهار کــرد: بی خانمان به آن معنی در تهران بعید می دانم اما معتادان 

هنوز وجود دارند.

نظام پس از 20 ماه مماشات تصمیم به حصر سران فتنه گرفت
ســردار حســین نجات جانشــین رئیس ســازمان اطلاعات ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی درخصوص عملکرد ســران فتنه در ســال ۸۸ که منجر به حصر آنها در زمســتان ســال ۸۹ شــد، اظهار داشــت: علیرغم خیانت ها 
و جفایــی کــه ســران فتنــه بــه نظام کردند و خســارت های فراوانــی کــه وارد آوردند، نظام مقدس جمهوری اســلامی ایــران پس از فتنــه ۸۸ به مــدت 20 ماه با آنها مماشــات کرد و به جــای برخورد قضایــی، به آنان اجــازه داد به 
راحتــی حرف هــای خــود را بزننــد تا مردم پی بــه ماهیت آنها ببرنــد. نجات افزود: در طول این مدت آقای میرحســین موســوی حداقــل 20 بیانیه صــادر و در آنها نظام جمهوری اســلامی را بــه دیکتاتوری و عبور از خــط امام)ره( 
و آرمان هــای انقــلاب متهــم ســاخت و مــردم را بــه ســازماندهی و ایجاد تشــکیلات بــرای براندازی نظام اســلامی تشــویق کــرد. وی ادامه داد: خوب اســت خبــرگان و افــراد عاقل و موجــه، این بیانیه هــا را دقیــق بخوانند و 
ببیننــد آیــا کســی کــه قصــد براندازی و ســازماندهی مردم بــرای براندازی یــک نظــام را دارد، غیر از ایــن، کار دیگری انجــام می دهد؟ نجات با بیــان اینکه بعــد از 20 ماه تحمل، قــوه قضائیه از مراجع قانونی کشــور درخواســت 
 کــرد ایــن ســران فتنــه را حصــر کننــد، گفــت: البته در بســیاری از نظام هــا همین مقــدار نیز عمــل نمی شــود و علی القاعده باید ایــن افــراد را همان موقــع محاکمه می کردنــد اما مصلحــت نظام و قــوه قضائیه در حصــر بود و 

این حصر عملی شد.

سیاسی
1395 مــاه  دی   11 شــنبه 

سوژه روز

فیلترینگ شبکه های اجتماعی درحالیست که دفتر رهبری در آن ها عضو است
علی مطهری درباره تداوم فیلترینگ برخی شبکه های اجتماعی نظیر فیس بوک و توییتر گفت: فیلتر این شبکه ها، 
امری موقت و مربوط به همان زمانی اســت که فیلتر شــده اند. نماینده مردم تهران، درباره پیوســتن خود به شــبکه 
اجتماعی توییتر افزود: با توجه به اینکه فیلتر این شــبکه ها پس از ناآرامی های ســال ۸۸ اتفاق افتاد، برداشــت من 
این است که چنین تصمیمی برای همان دوره است و دیگر مشکلی بابت استفاده از این شبکه ها وجود ندارد؛ ضمن 
آنکه دفتر رهبری و بسیاری از اعضای کابینه و مقامات کشور در این شبکه عضویت دارند. وی تاکید کرد: این فیلتر 
می تواند برای همه مردم برداشــته شــود. کارگروه تعیین مصادیق جرایم رایانه ای متولی این کار اســت و باید بررسی 

مجددی در این موضوع داشته باشد. نایب رییس مجلس درباره سخنان معاون قضایی دادستان کل کشور مبنی بر اینکه توئیتر به هیچ وجه رفع فیلتر 
نمی شود، گفت: مرجع رسیدگی به این موضوع همان کارگروه است و اگر اینها رفع ممنوعیت کنند، قوه قضاییه نمی تواند مانع شود. وی افزود: مقام 
قضایی رأسا نمی تواند ممنوعیت این شبکه ها را اعلام کند و صرفا می تواند و باید به شکایت ها رسیدگی کند. لذا این استدلال که »با توجه به نقشی 
که شبکه اجتماعی توئیتر در فتنه سال ۸۸ داشته، این شبکه به هیچ وجه رفع فیلتر نمی شود« قابل قبول نیست چون آن شرایط از بین رفته است.

عضو کمیســون فرهنگی مجلس تصریح کرد: احکامی نظیر این فیلتر کردن ها یا قوانینی مانند قانون ممنوعیت ماهواره باید مجددا بررســی شود. 
زیرا فلســفه صدور این احکام یا وضع این قوانین شــرایط خاص بوده و اکنون که آن شرایط از بین رفته، باید بازنگری شود. در واقع مسئله، استفاده از 
جهات مثبت این پدیده هاست که با تربیت دینی جامعه، مردم خودشان باید از مضار و زیان های این پدیده ها که مانند تیغ دو دم هستند، پرهیز کنند.

پیگیری روز

به مطالبات زندانیان سیاسی در اعتصاب غذا رسیدگی شود
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رئیس قوه قضائیه خواستار دستور سریع برای جلوگیری 
از به خطر افتادن جان آنها به خاطر اعتصاب غذا و همچنین برگزاری مجدد دادگاه برای آن ها با توجه به تدوین قانون 
جرم سیاســی شــد. الیاس حضرتی در این نامه خطاب به آیت الله آملی لاریجانی نوشت: همچنان که مطلعید قانون 
جرم سیاسی بسیار دیرهنگام به تصویب مجلس شورای اسلامی رسیده و متاسفانه هنوز درباره هیچ کسی هم اجرایی 
نشده است. نتیجه چنین عملکردی این است که اکنون کسانی که در واقع مجرم سیاسی محسوب می شوند به عنوان 
متهم امنیتی محاکمه شده و در زندان به سر می برند. این افراد مطابق قانون اساسی از حقوق مسلم خودشان محروم 

شده اند و اکنون در شرایطی در زندان به سر می برند که حق آنان ضایع شده است. برای جبران این حق ضایع شده مناسب است که محاکمات آنان 
تجدید شــده و در مجازات آنان تخفیف اعمال شــود. وی تاکید کرد: متاسفانه بی توجهی به مطالبات قانونی این زندانیان منجر به این شده است که 
برخی از آنان دســت به اعتصاب غذا بزنند تا درخواســت آنان شــنیده شود؛ یعنی با به خطر انداختن جان و سلامتی خود به وضعیت موجود اعتراض 
کرده اند. حضرتی با اشــاره به اینکه قوه قضاییه و مســئولان زندان ضامن حفظ ســلامتی زندانیان هســتند نوشت: بجاســت دستور مقتضی برای 
رســیدگی به مطالبات دو تن از زندانیان سیاســی که دســت به اعتصاب غذا زده اند )آقایان آرش صادقی و علی شریعتی( صادر شود تا آسیبی به آنان 
وارد نشود و اگر حقی از آنان ضایع شده، اعاده گردد. این نماینده مجلس تاکید کرد: طبعا برای جمهوری اسلامی شایسته نیست که به خاطر تعداد 
انگشت شمار زندانی سیاسی، در سطح جهانی متهم به نقض حقوق بشر و حقوق زندانیان شده و تصویر نامناسبی از آن برای جهانیان ترسیم شود.


